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A Pick Szeged Zrt.-be olvad be a 
Délhús Zrt. 2007. január elsejé-
vel, a lépéssel a szegedi rész-
vénytársaság pozíciói jelentősen 
megerősödhetnek. A Tisza-parti 
városból irányítják majd a ma-
mutcéghez tartozó négy húsfel-
dolgozó üzemet. Magyarország 
legnagyobb húsipari vállalkozá-
sát hozza létre a közvetett tulaj-
donos OTP elnök-vezérigazgató, 
Csányi Sándor. 

Szegeden lesz a központja a Csá-
nyi Sándor OTP-vezér közvetett 
érdekeltségébe tartozó új cégóri-
ásnak azt követően, hogy 2007. 
január l-jétől beolvad a Délhús a 
Pick Szeged Zrt.-be. A fúzióról 
szóló értesülést a Picket és a Dél-
húst elnök-vezérigazgatóként 

CSANYI 30 SZAZALEKA 
A Pick és a Délhús idén várhatóan 6 0 mill iárd forint körüli együttes árbevé-
telt ér el, ez 3 0 százalékos piaci részesedésnek felel meg. Igy Csányi cége 
Magyarország legnagyobb húsipari vál lalkozása lesz. A Pick Szeged 
Zrt . -nél évek óta az idei első félév volt az első, amikor veszteség helyett 
már szerény üzemi nyereséget könyvelhetett el. 

irányító Kovács László megerősí-
tette. Az első számú vezetőt teg-
nap szabadságán értük utol, in-
dulóban Olaszországba, lapunk 
kérdéseire készségesen válaszolt. 

Kovács László azt mondta, egy-
előre az a biztos, hogy a Délhús 
beolvad a Pickbe, de az új cég ne-
véről még nem született döntés. 
Az egyesülés hosszú folyamat 
lesz, de minden remény megvan 

arra, hogy idén december 31-éig 
befejeződik. A cégóriáshoz négy 
gyár tartozik majd, a szegedi mel-
lett a pécsi, az alsómocsoládi, va-
lamint a bajai. A szervezeti átala-
kítás következtében az irányítás 
válik egyszerűbbé, valamint az 
üzemek közötti munkamegosz-
tás. Azzal például, hogy az új 
üzemmel bővülő alsómocsoládi 
gyárnak nagyobb lesz a kapacitá-

sa, Szegeden az igényesebb termé-
keket tudják majd gyártani, ala-
pozva a Pick márkanévre, a kiala-
kult imázsra. Szegeden a termelés 
növelésével a létszám is emelked-
het: jelenleg a Pick-nél és a Dél-
húsnál együtt 3100-an dolgoznak 
- a Tisza-parti városban 1500-an. 

F.K. 

TEJBEN-VAJBAN-HUSBAN 

Csányi Sándor egy hasonló fúz iót 
már levezényelt a köze lmúl tban 
te j ipar i érdekeltségeinél : j a n u á r -
ban a szintén pécsi MiZo Zrt. o l -
vadt be a szegedi SOLE-ba . Az új 
c é g a S O L E - M i Z o Zrt. is p iacveze -
tő M a g y a r o r s z á g o n a maga 31 
száza lékos részesedésével , á r b e -
vétele sz intén 60 mi l l iá rd forint. 

BÍRÓ DÁNIEL 

Nem lesz légi bemutató. Tűzijáték is csak az utolsó estén. Mégis 
mindenki az eget kémleli a csongrádi Körös-torokban, pedig még el 
sem kezdődött a négynapos dzsembori. Szervezők, vendéglátók, 
szállásadók és nem mellesleg a vendégek is amiatt aggódnak, meg-
ússzák-e szárazon a hétvégét, vagy idén is - ahogy tavaly meg ta-
valyelőtt -a víz lesz úr az üdülőterületen augusztus első hétvégéjén. 

Pedig nem volt ez mindig így. A Tisza és a Körös találkozásánál 
tizenhatodszor veselkednek neki a programsorozatnak. Kezdet-
ben a kempingnek kellett némi vendégcsalogató produkció, hogy 
elkeljenek a sátorhelyek, aztán - szinte egyik évről a másikra - a 
belterjes csongrádi mulatságból a Dél-Alföld egyik legnagyobb 
nyári happeningje nőtte ki itt magát. A boldog békeidőkben -
nagyjából a kilencvenes évek derekán - magától értetődő volt, 
hogy a homokpadon állítják fel színpadot, a sörsátrakat. Le is köl-
tözött a nép, és mezítláb táncolta végig a hétvégét. Az egyik leg-
nagyobb csongrádi rendezvény sikere azonban sokban függ az 
időjárástól. 

Rosszul és későn indult az idei szezon, de aztán pár nappal ez-
előtt még úgy tűnt, megint a homokfövenyre költözhet a buli. 
Mégis tettek ezért mindent a házigazdák, hiszen - hogy mást ne 
mondjak - a két árhullám miatt egy hónapon belül kétszer is 
iszaptalanították a területet, virágokat és füvet ültettek, felszerel-
ték a part menti lejárókat, a vendéglátósok kipofozták a maguk 
büféjét, a Tisza pedig - nagy kegyesen - apadt. Minden klappolt, 
ennek az volt a legbiztosabb jele, hogy kiújult a padvita. A vállal-
kozó udvar büfései felháborodtak azon, hogy a hotel tulajdonosa 
ülőalkalmatosságokat helyezett ki a partélre, mert így biztos ke-
vesebben ülnek le az 6 vendéglátóhelyeik elé. Aztán a kihelyezett 
padokat valaki ledobálta. Össze is tört egy-két léc. 

A nevetséges és szívszorító padügy is azt jelzi, milyen fontos 
Csongrádnak a Körös-toroki napok. Ha nem sikerül jól a rendez-
vény, szervezők, vendéglátók - vendégek - hónapokig panaszkod-
nak, ki kell heverniük a sokkot. Most, hogy épp a programok kez-
detére romlott el az idő, újból mindannyian az égiekben bíznak. 

De legalább egy ideig megint nem kell félteni a padokat. 

Törököt fogtak 
Gépkocsijával jelentkezett belépésre a röszkei vámhivatalnál egy 
török nemzetiségű német állampolgár. A negyedmagával utazó 39 
éves férfi a pénzügyőr kérdésére nem jelentett be vámköteles árut. 
A tételes vizsgálat során a kocsi hátsó ülése előtt, az utasok lába 
alatt egy takaróval lefedett férfira bukkantak, aki semmilyen hiva-
talos papírral nem tudta igazolni magát. A vámhivatal a gépkocsit 
vezető férfi ellen embercsempészés miatt tett feljelentést a határ-
őrségnél. 

A Vásárhelyi-terv 
tovább folytatódik 

Elmaradt a védelem által megnevezett tanú meghallgatása 

Pénzes Sándor: Köszönjük 
a Heninek adott vért! 

Beolvad a Délhús a szegedi részvénytársaságba 

Cégóriás lesz a Pickből 

S z e l e t e l é s r e e l ő k é s z í t e t t s z a l á m i r u d a k a P i c k s z á r a z á r u - c s o m a g o l ó j á b a n Fotó: Schmidt Andrea 

Csongrád 
és az égiek 

Az alsó-tiszai árvízmegelőzésnek sok-
kal nagyobb súlyt kell kapnia. A me-
gyében tervezett két árapasztó táro-
zónak 2013-ig el kell készülnie -
mondta a környezetvédelmi és vízügyi 
miniszter tegnap Szegeden. 

Persányi Miklós környezetvédelmi és 
vízügyi miniszter tegnap átadta a Vásár-
helyi-terv továbbfejlesztése (VTT) első 
szakaszának első ütemét. A szerb határ-
tól Újszeged irányába haladva erősítet-
ték meg a töltést három és fél kilométer 
hosszan. A miniszter elindította a mun-
kát a második, öt kilométeres szaka-
szon is, amely a híd lábáig tart. Ha az 
időjárás is kedvez, novemberre elkészül-
nek. - A megmagasított, megerősített 
gát az előző rekordot további egy méter-
rel felülmúló magasságú áradat ellen is 
védelmet biztosít majd - mondta a mi-
niszter tegnap Szegeden. 

A Vásárhelyi-terv továbbfejlesztésé-
nek lényeges eleme az árapasztó tározók 
létrehozása. Összesen több, mint 12 tá-
rozó épül a Tisza-völgyben, 2013-ig a 
szegedi s a csanyteleki tározó is elké-
szül. - Az árvíz bizonyította: szükség 
van a megépítésükre. A korábbi tapasz-
talatok arra mutattak, hogy az árvizek 

A DÉL-ALFÖLD FEJLESZTÉSE 

H A dé l -a l fö ld i régió fej lesztési tervében a tu -
dás és az egészség véde lme a k i indu lópont 
- hívta föl a f igyelmet Sándor Klára o r -
szággyűlés i képviselő. A meglévő értékeket 
a leendő b iopol isz o lyan hozzáadot t é r iék -
kel növeli , a m i ór iási húzóerőt biztosít a 
régiónak. In format ikai fej lesztéseket is te r -
veznek. A k ö z é p - és k isvá l la lkozások s z á -
m á r a a hasonló tevékenységű, egymássa l 
együttműködő, egymás s z á m á r a kölcsönös 
előnyöket biztosító cégek alkotta övezetek 
létrehozása jelentheti a fej lődést az E l l - n 
belül. A cél: lehetővé tenni minél több e m -
ber foglalkoztatását. A tur iszt ikai fe j leszté -
sek sz intén fontosak. 

Egyre többen keresik fel a véradó ál-
lomásokat és adnak vért Pénzes Hen-
riettának. Közben kimentette magát 
az a nő, akit tegnap a védelem ja-
vaslatára tanúként hallgattak volna 
meg a július 20-án felgyújtott lány 
ügyében n y o m o z ó rendőrök. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

- Köszönjük a Heninek adott vért! Na-
gyon köszönjük azoknak az ismerősök-
nek és ismeretleneknek, akik segítik 
kislányunk gyógykezelését - reagált 
Pénzes Sándor arra a hírre, hogy egyre 
többen keresik fel a véradó állomásokat 
és adnak vért lánya, a július 20-án fel-
gyújtott és súlyos égési sérüléseket szen-
vedett, még mindig súlyos, életveszélyes 
állapotban lévő 18 éves magyarcsanádi 
Pénzes Henrietta számára. Pénzes Sán-
dor hozzátette: már csütörtökön eldőlt, 
hogy lányát legközelebb hétfőn műtik. 

Tegnap dél körül az Országos Vérellá-
tó Szolgálat Szegedi Regionális Vérellátó 
Központjában alig másfél óra alatt öten 
adtak irányítottan, Pénzes Henriettá-
nak vért. A központ régióigazgatója, 
Szekeres Veronika ezzel kapcsolatban 
elmondta, hogy az irányított véradás 
nem túl gyakori. Általában azok nevezik 
meg, hogy kinek adnak vért, akiknek 
családtagját műtik, és az operációhoz 
sok vért használnak fel. Szekeres Vero-
nika adatvédelmi okokból nem árulhat-
ta el, hogy a hét eleji felhívás óta hányan 
adtak vért Pénzes Henriettának. így azt 
az információnkat sem erősítette meg, 
hogy szerdán Szegeden dolgozó magyar-
csanádiak kifejezetten emiatt keresték 
fel a központot. A régióigazgató azt vi-
szont elmondta, hogy még Békés és 
Bács-Kiskun megyéből is érkezett vér 
Pénzes Henriettának. 

- Az emberek többségéhez hasonlóan 

Kollát Máté (elöl) testvérével, Árpáddal együtt adott vért Heninek Fotó: Karnok Csaba 

én is folyamatosan figyelemmel kísérem, 
hogyan alakul Pénzes Henrietta sorsa. 
Öcsémmel rendszeres véradók vagyunk. 
Most Mátéval kértük, hogy a levett vért a 
lány gyógykezeléséhez használják fel -
mondta tegnap a Pécsi utcai vérellátó köz-
pontban a 24 éves Kollát Árpád. 

A két szegedi fiatalemberhez hasonló-
an az ugyancsak szegedi Kávai Árpád is 
úgy döntött, hogy vérét ezúttal Heni 
kapja. A 23 éves férfi azt mondta, remé-
li, minél előbb megtalálják és elítélik a 
tetteseket. 

Pénzes Henriettának egyébként a ko-
rábbi hírekkel ellentétben egyáltalán nem 
ritka a vércsoportja, a magyarok 42 száza-
lékának ugyanaz, mint neki, A-pozitív. 

Tegnap elmaradt a makói Tó-csa kocs-
ma egyik pultosának meghallgatása. A 

nőt tanúként idézték be, de kimentette 
magát. Az asszony a bűncselekmény nap-
ján dolgozott. A Pénzes Henrietta barátjá-
nak, S. Norbertnek alibit igazoló Sándor 
Béla azt mondta, aznap hajnalban, nyitás 
előtt érkeztek a Tó-csa kocsmához, ahol 
valószínűleg emlékeznek rájuk. A nő la-
punknak azt mondta, nem emlékszik, 
hogy a két férfi ott járt, „de lehetséges". 

A Pénzes Henrietta megtámadásával, 
megerőszakolásával és felgyújtásával 
gyanúsított 15 éves makói K. András 
nem tett újabb vallomást, múlt hét kedd 
óta hallgat. A rendőrség továbbra sem ad 
ki információkat az egész országot felka-
varó ügy nyomozásának részleteiről, 
csak annyit lehet tudni, hogy a szörnyű 
bűncselekménynek továbbra is K. And-
rás az egyetlen gyanúsítottja. 

leginkább a Felső- s a Közép-Tisza sza-
kaszán jelentenek nagy problémát. Az 
idei árvíznél viszont épp az alsó-tiszai 
szakaszon kellett legtöbbet küzdeni. Te-
hát föl kell gyorsítani az alsó-tiszai sza-
kaszon a munkát - hangsúlyozta a mi-
niszter. 

Ismertetett további környezetvédelmi 
és vízügyi projekteket is. A szennyvízzel 
kapcso la to s fe j lesz tések közül k i e m e l t e 
a szegedi, makói csatornázást. Az ivó-
vízprojekt keretében 105 millió forintot 
szánnak a dél-alföldi régió egészséges 
ivóvízzel történő ellátására. A Homok-
hátság vízgazdálkodásának helyreállítá-
sa Csongrád megye nyugati részét is 
érinti. 

A megújuló energiák hasznosítására 
bioerőmű épül Gyula körzetében - jelen-
tette be a miniszter. Ez Csongrád megye 
számára is nagy jelentőségű: kifizetődő-
vé válhat az energiafű-termesztés, ener-
giaerdő-telepítés. Nem az ország túlsó 
felébe kell majd szállítani az energiahor-
dozót - hanem csak a szomszédba. 

F. CS. 

A környezetvédelmi és vízügyi miniszter 
gépi kapavágása Fotó: MTI/Németh György 


